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Onderwerp : React¡e art. 25 WOR inzake adviesaanvraag EC GEO samenwerking

Geachte heer Brinkman,

Op t2 oktober 2017 ontvingen wij uw brief met het verzoek advies uit te brengen over:. het voorgenomen besluit van het college van B&W voor vaststelling van het
"Bedrijfsplan Expertise Centrum Geo";. de bestuursovereenkomst "Overeenkomst ambtelijke Geo-Samenwerking LNRW".

De samenwerking van de Geo-werkzaamheden is gestart in 2AL2 vanuit de verpl¡chte
realisatie van de Basisregistratie Grootschalige Topografie (BGT). Sinds 20 februari 2017
werken de Geo-medewerkers van de LNRW-gemeenten op een aantal dagen samen
vanuit het gemeentehuis van de gemeente Leudal in Heythuysen. Met dit schrijven
reageren wij op uw adviesaanvraag.

Beoordeling
Uw verzoek is na ontvangst bekeken en beoordeeld door de Ondernemingsraad. Er is in
het traject op diverse momenten overleg gevoerd met de afgevaardigden van de
Ondernemingsraden van de deelnemende gemeenten. Daarnaast heeft een afvaardiging
van de ondernemingsraden een overleg gevoerd met de huidige medewerkers. De
hieruit voortgekomen vragen zijn schriftelijk aan u voorgelegd. De antwoorden hebben
wij tijdig ontvangen en tíjdens de OV-vergadering van 30 november jl. zijn deze
besproken en is daar waar nodig een toelichting gegeven.

()pmerkingen
Wij hebben meermaals aangegeven dat wij niet gelukkig zijn met de totstandkoming van
de locatiekeuze voor de gemeente Leudal. De keuze voor Leudal heeft haar grondslag in
een eerdere verdeling van meerdere bedrijfsvoeringstaken over de vier LNRW-
gemeenten. Wij hadden begrip voor die wijze van kiezen. Nu echter de gesprekken over
samenwerking op de andere bedrijfsvoeringstaken zijn gestopt, ontstaat er wat ons
betreft een nieuwe situatie. De argumenten die nu zijn gehanteerd, zijn naar onze
mening gezocht om de keuze voor Leudal te rechtvaardigen. De OR pleit er daarom voor
om de definitieve locatiekeuze nu of uiterlijk na de eerste evaluatie te heroverwegen en
te baseren op objectieve criteria. Bijvoorbeeld door afwegingen te maken op basis van
de 4 k's. Deze systematiek is eerder bij bestuursopdrachten Samenwerken en
Uitbesteden gehanteerd. Naar onze mening is dit geen ideaal scenario.

Daarnaast willen wij het ook niet onbenoemd laten dat er al vanaf 20L2 in diverse
snelheden en voortgang wordt gewerkt aan de GEO-samenwerking. Met alle respect en
waardering voor de betrokken GEo-medewerkers, is het op zich vreemd dat er over
samenwerking tussen 4 gemeenten met deze geringe omvang FTE al zoveel jaren wordt
gesproken. Daarbij komt nog de inhuur van managers, kwartiermakers en adviseurs.
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De vraag die gesteld zou kunnen worden is of de gang van zaken in combinatie met de
gemaakte kosten de afgelopen 5 jaar deze uitkomst rechtvaardigen. Dat is naar onze
mening echter een bestuurlijk vraagpunt en daar zullen wij als OR niet verder inhoudelijk
op reflecteren.

Advies
Gelet op de beantwoording op de door ons gestelde vragen en de hierop gegeven
toelichting, adviseert de Ondernemingsraad positief op uw adviesaanvraag en de
bijbehorende bijlagen. Wel brengen wij u via deze brief naast de opmerkingen ook nog
enkele kanttekeningen onder de aandacht. Die wij van belang vinden voor een goed
functionerend EC-GEO.

Kanttekeningen
In het belang van een succesvolle samenwerking binnen EC GEO en de borging van
kwaliteit voor de "achterblijvende afdelingen binnen onze gemeente die diensten
afnemen", verzoeken wij u hieronder genoemde actiepunten mee te nemen in de
evaluatie. Over het moment van evalueren komen wij later in deze brief nog terug.

a ICT systemen; deze zijn niet of niet voldoende op orde. Doordat de gemeente
Leudal niet ts aangesloten bij ICT-NML zijn er veel applicatieproblemen" Momenteel
werken de medewerkers vanuit Heythuysen in hun eigen omgeving bij ICT-NML dit
is echter niet optimaal. Men moet bijvoorbeeld soms op 2 systemen inloggen om
het werk te kunnen doen en dat komt de productiviteit niet ten goede. Dit zou in
het huidige tijdperk van digitale systemen toch anders moeten kunnen.

Bedrijfsplan: naar aanleiding van het gesprek met de Geo-medewerkers vragen
wij ons af of er ¡n het bedrijfsplan voldoende aandacht is geschonken aan
toekomstige ontwikkelingen. Er is onder andere aangegeven dat de GIS-analyses
minder zijn meegenomen in het bedrijfsplan.

Pcrsonele capaciteit: deze dient geborgd te zijn bij de officiële start. Wij
verzoeken u om te zorgen dat er een evenredige inzet van personele capaciteit
aanwezig is. In het bijzonder vragen wij uw aandacht om te zorgen dat de opgave
die de gemeente Weert heeft, ook wordt ingebracht in de samenwerking.

Meerwaarde yoor de gemeente Weert: op dit moment zijn wíj niet geheel
overtuigd dat deze samenwerking een duidelijke meerwaarde voor onze gemeente
heeft. Ons zorgpunt zit met name in de ondersteuning voor de "achterblijvende
afdelingen die diensten afnemen". Bijvoorbeeld de afdelingen PPS en OG zijn
gebaat bij een goede en snelle dienstverlening. Wij vragen ons af of met minder
fysieke aanwezigheid in het Weerter gemeentehuis, dit voldoende geborgd is.
Uiterlijk bij de evaluatie willen we aangetoond zien dat het EC GEO een duidelijke
meerwaarde heeft voor onze gemeente,

a Functioneringsgesprekken: in de concept detacheringsovereenkomst is vermeld
dat de rechtspositieregelingen van de uitlener onverkort van toepassing blijven
voor de gedetacheerde medewerker. Verder is vermeld dat de leidinggevende van
de uitlenende gemeente de hiërarchisch leidinggevende blijft van de
gedetacheerde medewerker en dat deze besluit over wijzigingen in de
rechtspositie. Wij vinden het daarom vreemd dat in het verzoek om advies is
aangegeven dat de functioneringsgesprekken gevoerd worden door functioneel
leidinggevende van de gemeente Leudal. Wij verzoeken u dan ook om het
beoordelingsgesprek door de hiërarchisch leidinggevende te laten voeren, waarbij
de functioneel leidinggevende van de gemeenle Leudal input kan leveren voor dit
gesprek.

Overlegstructuur: wij gaan er van uit dat de overlegstructuur díe de afgelopen
maanden met ons is ingericht wordt voortgezet en dat u ons actief en tijdig blijft
informeren over ontwikkelingen binnen dit samenwerkingsverband.
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Evaluatie
Gezien de beschreven kanttekeningen vinden wij de voorgestelde evaluatie ín 2019 te
ver in tijd vooruit liggen, Sinds februari 20L7 wordt er immers al fysiek samengewerkt
vanuit het gemeentehuis in Heythuysen en vanuit de filosofie uit het nu voorliggende
bedrijfsplan. Daarom zijn wij van mening dat er in tweede helft van 2018 een grondige
en uitgebreide evaluatie kan plaatsvinden over het tijdvak februari 2017 tot medio 2018
Behalve de hierboven aangegeven kanttekeningen dient er naar onze mening aandacht
geschonken te worden aan:
- het behalen van de beoogde doelen (kwaliteit en kwetsbaarheid);
- het al dan niet heroverwegen van de locatiekeuze op basis van objectieve criteria;
- de ervaringen van de GE0-medewerkers;
- de ervaringen van de achterblijvende organisaties (klantgerichtheid);
- de behaalde financiële voordelen of de beperkte meerkosten;
- de toekomstbestendigheid van het EC GEO.

De GEo-medewerkers, vertegenwoordigers van de "achterblijvende afdelingen die
diensten afnemen" en de betrokken Ondernemingsraden dienen naar onze mening een
actieve rol te krijgen. De resultaten van de evaluatie dienen naar de mening van de OR
voor advies voorgelegd te worden aan de ondernemingsraden.

Tot slot
De Ondernemingsraad is van mening EC GEO op termijn een kwaliteitsverbetering kán
opleveren. Het bundelen en samenvoegen van kennis en expertise binnen EC GEO dient
dan wel gecombineerd te worden met maximale faciliteiten en ondersteuning naar de
"achterblijvende afdelingen die diensten afnemen". Om dit tot stand te brengen wensen
w¡i u samen met alle betrokken medewerkers veel succes met de verdere realisering van
de samenwerking EC GEO. Graag treden wij met u in overleg over hoe u voornemens
bent om lnvulling te geven aan de in deze brief genoemde zaken.

Met vriendelijke groet,
de Ondernemingsraad van de gemeente

Ðirk Franssen
voorzitter

\_-/
May Steen
vice-voorzitter


